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Overleg Tactisch Beraad 101 

Datum & tijd Donderdag, 19 december van 9.30u tot 11.30u 

Locatie Webex 

Leden 

Jacques Snel (Voorzitter), Ad van Leest (APG), Frank Jonker (Reconi), 
Gerhard Gerritsen (SIVI), Hendricus Wind (UnifiedPost), Laura 
Ouwehand (RVO), Luc Boss (Belastingdienst), Marco Smit (gemeente 
Rotterdam), Sander Balk (UWV) 

Andere aanwezigen Jeroen van Wingerde (Logius), Rogier van Dokkum (BZK), Lex van 
Lent (UnifiedPost), Féline van der Heyden (Secretaris Logius) 

Afwezig Kolette Visser (Logius) 

Classificatie Openbaar 

 
 

 Opening, mededelingen en vaststellen agenda 
 

De voorzitter heet iedereen welkom en opent de vergadering.  
Mededelingen:  
- Frank Jonker en Kolette Visser zijn afwezig. 
- Lex van Lent is aanwezig om een presentatie te geven over S2S-oplossingen bij agendapunt 3. 

Hij is Senior Advisor bij UnifiedPost. 
- Het Jaarplan 2025 is door het SB goedgekeurd en wordt ter vaststelling aan de Minister 

voorgelegd.  
- De secretaris neemt in februari afscheid. Logius is op zoek naar een nieuwe secretaris. 

 
 

 Verslag, acties en besluiten 
2.1 Verslag en besluitenlijst (bijlage 2.1a en 2.1b) 
Ter vaststelling het verslag en de besluitenlijst van het TB 100 van 21 november 2024. 
 
Aanpassingen in het verslag van TB 100: 
- De secretaris past het kopje bovenaan het verslag aan. 
- Pag 2., agendapunt 3, Luc: Aan TRR wordt geen aanpassing gemaakt, maar er wordt een nieuwe 

dienst aan gekoppeld. Voor de gebruikers verandert er niets. 
Laura: “In de compensatieregeling wordt de term TRR anders.” wordt aangepast naar: “In de 
compensatieregeling wordt de term ‘eH zonder KvK nummer’ gebruikt.”  

- Pag 3., agendapunt 4, Hendricus: “moeiten” wordt aangepast in “moeite”. 
 

Met deze wijzigingen is het verslag TB 100 vastgelegd. 
 

Opmerking n.a.v. het verslag: 
- Pag 1., n.a.v. “Actie 3: “…Maak aanpassingen in het communicatieproces…”, Laura : BZK roept 

een nieuwe communicatiegroep in het leven met als doel communicatie rond Stelsel Toegang 
duidelijk uit te leggen. Kan hier iemand vanuit het MarCom Stelsel eTD in meedraaien? Rogier 
vraagt dit na en komt hierop terug in januari (Actie 1). 

- Pag 4., n.a.v. agendapunt 6, tweede vraag, Gerhard: Op de FAQ van de website 
www.digitaleoverheid.nl (in beheer bij BZK) over de inwerkingtreding van de Wdo roept de vraag 
op wanneer pensioenverzekeraars uiterlijk moeten voldoen aan de acceptatieplicht. Gerhard 
hoopt hier meer over te horen bij agendapunt 6. ‘Wet digitale overheid’ wat meer duidelijkheid 
kan worden gegeven. 

 
Er zijn geen vragen over de besluitenlijst. Deze wordt dan ook zonder wijzigingen vastgelegd. 
 

 

http://www.digitaleoverheid.nl/
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2.2 Actielijst en voorraadagenda (bijlage 2.2) 
Ter bespreking 

 
Actie 4: “Nagaan of er een afgevaardigde van (een) intermediair(s) kan aansluiten bij het TB.” 
Laura: Namens de intermediairs wil Jeroen van den Hengel van de VLB graag aansluiten bij het TB. 
Feline maakt daarom een kennismakingsafspraak met hem, samen met Luc en Ad en optioneel 
Laura. Ook nodigt zij hem uit voor het TB van januari (Actie 7). Daarna kunnen de leden van het TB 
besluiten of zij Jeroen graag als lid van het TB willen toevoegen. 
Actie 3: “Nagaan hoe de SB leden de presentatie over S2S mede kunnen meekrijgen.” Jacques: Ook 
in het SB is deze presentatie gegeven. Het actiepunt is daarom afgerond. 
Actie 2: “Schriftelijke ronde voor het afstemmen van het Jaarplan 2025. Deadline: 29 november 
12.00u” Deze schriftelijke ronde heeft plaatsgevonden. Het actiepunt is afgerond. 
Actie 1: “Een nieuwe reeks beraden inplannen voor 2025. (Afgestemd met Laura en de planning van 
het SB en OB)” De nieuwe data voor de reeks TB’s in 2025 is afgestemd en zal vanuit een algemene 
eH mailbox worden verzonden. Door het gebruik van de algemene mailbox kan de uitnodiging in een 
spamfilter blijven hangen. Aan de leden de vraag aan de bel te trekken als zij de uitnodiging begin 
januari niet ontvangen hebben. 

 
Vraag Sander: Is er al bekend wie er namens het KvK als lid bij het TB zal aansluiten? Feline heeft 
hier navraag over gedaan, en hoopt in januari nieuws te hebben (Actie 2). 
 

 
  Presentatie S2S-oplossingen  

 Presentatie door Lex van Lent (UnifiedPost) 
 
Lex deelt een presentatie, die als bijlage met het verslag wordt meegestuurd. Naar aanleiding van de 
presentatie vraagt hij: 

1) Akkoord met het voorstel op hoofdlijnen, zodat dit verder uitgewerkt kan worden. 
2) Participatie van DV’s in de werkgroep hiervoor, zodat zij kunnen meepraten over de vormgeving 

van deze dienst. 
3) Principebesluit dat er gebruik gemaakt gaat worden van deze oplossing als die gerealiseerd is. 

Twee DV’s als partners zouden hierin voldoende zijn om van start te gaan. 
 
Vragen en opmerkingen: 
- Laura: Welke rol heeft de BO in de realisatie? Lex geeft aan dat de BO een rol heeft in het 

bespreken van het juridisch kader en vastleggen van de oplossing in het AS. Daarnaast hoopt hij 
dat BZK het onderwerp intern, in het kader van de Wdo zal bespreken.  
Hendricus geeft hierbij aan dat vandaag de dag ketenmachtigingen al in het AS zijn opgenomen. 

- Jeroen vraagt zich af in hoeverre dit een herprioritering is t.o.v. het Jaarplan 2025. (Hoewel dit 
punt wel is opgenomen. In het Jaarplan wordt dit ‘API koppelingen’ genoemd.) Lex verwacht 
inderdaad dat er meer capaciteit op in moet worden gezet dan wellicht eerder was voorzien. 
Laura voegt toe dat deze oplossingen een oplossing zijn voor meerdere vragen die bij 
leveranciers zijn neergelegd. Zij zou dan ook graag zien dat hier in 2025 capaciteit op ingezet 
wordt. Bij voorkeur wordt in Q1 2025 duidelijk wat de kosten zijn voor de DV’s die gebruik willen 
maken van deze oplossing, zodat op tijd budget vrijgemaakt kan worden. 

- Luc vraagt zich af of er straks één of meerdere registers zijn waar machtigingen in vermeld 
staan? Lex geeft aan dat de discoveryservice de verschillende registers verbindt en er daarom 
voor de DV geen actie op nodig is. 

- Daarnaast vraagt hij zich af of deze oplossing ook past in het Stelsel Toegang. Lex geeft aan dat 
er in de uitwerking ook naar de toekomstbestendigheid wordt gekeken. Rogier vult aan dat 
hierover niets is opgenomen in de Wdo en het opnemen van S2S koppelingen in de PGDI is 
afgewezen voor Stelsel Toegang. Rogier kan geen toezegging geven dat het uiteindelijk wél 
wordt opgenomen in de Wdo en zou graag zien dat dit geen groot beslag op de capaciteit van 
het beheerteam legt zodat andere prioriteiten in het gedrang komen. Daarnaast moeten de 
bijkomende kosten hiervoor door de DV worden opgebracht die van de oplossing gebruik willen 
maken. Als DV’s hier zelf voor betalen maar het niet onder de Wdo valt, dan is het de 
verantwoordelijkheid van de DV. 

- Gerhard vraagt zich af of de kosten aan de marktwerking overgelaten worden. Lex laat weten 
dat het gesprek hier moet gaan over het model waarmee de kosten berekend moeten worden. 
Daarnaast zijn er infrastructurele consequenties. Verder werkt dit inderdaad op basis van 
marktwerking. 
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- Laura vraagt zich af of ook het UWV geïnteresseerd is in deze oplossingen, bijv. bij 
ziekmeldingen. Sander geeft aan dat er binnen het UWV inderdaad over nagedacht wordt. Op dit 
moment zijn er ook al S2S koppelingen. 

- Ad geeft aan dat ook het APG al gebruik maakt van S2S koppelingen via een broker. 
 

Jacques vat samen dat er een aantal vragen onbeantwoord blijven, o.a. over de exacte invulling, de 
kosten en de capaciteitsinspanning. Er is voldoende steun om deze oplossing verder uit te werken 
samen met de RVO en de BD. Wellicht sluiten andere DV’s hier ook nog op aan. Lex zal een 
werkgroep met afgevaardigden uit de leveranciers en deze DV’s bij elkaar roepen. Wanneer dit 
relevant is zal hieruit een terugkoppeling volgen in het TB. (Daarnaast komt dit onderwerp ook 
steeds terug bij de evaluatie van het Jaarplan 2025.) 

 
 

 Voorstel release AS1.24b (bijlage 4) 
Ter bespreking en besluitvorming 

 
Féline ligt toe dat de voorgestelde RFC slechts een tekstuele aanpassing bevat.  
 
Het TB is akkoord met de inhoud van dit voorstel (Besluit 2). 

 
 
 

 Terugkoppeling vanuit de Beheerorganisatie 
Ter informatie de belangrijkste punten vanuit het beheerteam. 

 
De voorzitter geeft het woord aan Jeroen. 
 
Jeroen: 
- Eerder gaf Servaas Schrama een presentatie over de realtime eH rapportage die hij met team 

TEXAS ontwikkelt. Deze rapportage heeft de naam ‘Data Reporter’ gekregen. Als er wensen zijn 
over rapportages en inzichten die daarbinnen ontwikkeld kunnen worden, dan kan dat aan het 
beheerteam doorgegeven worden via Servaas of Jeroen. Jeroen zal hiervoor nog een mail sturen 
aan alle leden. (Actie 3) 

- De BO heeft ook de acties vanuit het Jaarplan 2025 in de Roadmap van de BO opgenomen (de 
roadmap wordt gebruikt als een capaciteitsplanning hulpmiddel). 

 
 

 Wet digitale overheid  
Ter bespreking de laatste ontwikkelingen rond de Wdo, regelgeving en doelarchitectuur. 

 
De voorzitter geeft het woord aan Rogier. 
 
Rogier begint met een toelichting op de implementatie van Stelsel Toegang, op verzoek van 
Gerhard: Op dit moment wordt in detail uitgewerkt wat release 1 inhoudt en wat de volgende 
releases kunnen zijn. In die vervolgreleases wordt o.a. gezorgd dat TVS niet de enige aansluitende 
dienst blijft. De releaseplanning brengt met zich mee dat er niet één vaste overgangsperiode, van 
bijv. 36 maanden, is om aan te sluiten bij het Stelsel. Er wordt daarom eveneens gesproken over de 
plicht om aan te sluiten, vanaf wanneer die zou gelden en of er een aansluitschema komt. DV’s 
kunnen zelf kijken na welke release het voor hen interessant wordt om aan te sluiten. 
 
Gerhard had per mail de vraag gesteld of er een onafhankelijke juridische toets is uitgevoerd op de 
mogelijke concurrentievervalsing die kan ontstaan bij inzet van TVS binnen het Stelsel Toegang, 
mede omdat dit in september bij de programmeringstafel is gevraagd.  
Peter Verhagen heeft over dit onderwerp ook mailverkeer gehad met Jos Schaffers van de VvV.  
TVS kan ook voor de verzekeraars van toepassing zijn. Daarnaast zegt de Wet Markt en Overheid 
dat een integrale kostprijs gerekend moet worden wanneer een publieke partij op de markt treedt. 
TVS gaat inderdaad ook factureren. VWS pakt voor de zorg de rekening op.  Hier heeft BZK geen 
invloed op. Bij gratis aanbieden zegt de Wet Markt en Overheid dat er een wettelijke basis voor moet 
zijn. In de Wdo is hiervoor voor de TVS een wettelijke basis opgenomen. Wat er wél mogelijk is om 
de concurrentiepositie gelijk te houden is inzetten om een snelle vervolgrelease waarop makelaars 
aansluiten. 
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Reacties: 
- Hendricus: Het is belangrijk om de communicatie hierover heel duidelijk te maken. Er is een 

beeld ontstaan dat moeilijk recht te zetten is; dat TVS voor verschillende partijen de enige 
mogelijke aansluiting biedt. Hierover hebben de leveranciers ook een brief gestuurd, gericht aan 
Hetty. Rogier geeft aan dat BZK hier vanaf nu heel scherp op is. 

- Gerhard: Pensioenuitvoerders mogelijk aansluiten op TVS, maar vrijwel de hele 
verzekeringssector is gemigreerd naar eH. Als een verzekeringsmaatschappij ook geen-BSN 
diensten met eH toegankelijk heeft gemaakt dan is TVS geen optie. Het is daarom weldegelijk 
van belang voor private dienstverleners dat de makelaars hun businesscase behouden. Rogier 
vraagt om dit punt ook in het Stakeholdersoverleg in te brengen. 

- Luc: TVS wordt mogelijk ook een GDI voorziening en kan daar onder de centrale financiering 
gaan vallen. Rogier geeft aan dat dat inderdaad marktverstoringen kan werken. Peter Verhagen 
heeft aangegeven dat er in eerste instantie gefactureerd wordt. Dat geeft de mogelijkheid de 
kosten met andere aanbieders te vergelijken. Laura pleit ervoor om TVS altijd op facturatiebasis 
te houden, omdat dit ook de transparantie tegemoet komt. Luc vult aan dat de TVS wél een btw 
voordeel biedt ten opzichte van andere makelaars én het bespaart de tijd en capaciteit voor het 
doen van een publieke aanbesteding. 

- Luc laat weten dat in het Plan van Aanpak van het Programma Stelsel Toegang het volgende 
staat over de startdatum van ST: “De start van het eH proces voor de eerste private deelnemer 
geldt als ingangsdatum voor het Stelsel Toegang. Stelsel Toegang start als een eerste private 
deelnemer zich bij de RDI meldt en verzoekt het middel te erkennen in het Stelsel.” Pascal Zeelen 
heeft daarop aangevuld dat deze datum op de Stuurgroep Implementatie Stelsel Toegang wordt 
bevestigd. Rogier heeft nog niet gehoord of het burgerdomein hierin eerder zal zijn dan het 
bedrijvendomein en hiervoor twee verschillende ingangsdata zullen zijn. 

 
 

 Uit eigen kring 
De leden geven een mondelinge terugkoppeling van ontwikkelingen uit eigen kring. Er wordt ook een 
terugkoppeling gegeven van het laatste Leveranciersoverleg en petit comité. 

 
- Laura: De compensatieregeling is zojuist weer opengesteld. De BD heeft de verlenging in de 

Staatscourant gepubliceerd. 
- Sander: Het UWV maakt gebruik van een BSNK encryptie component. Logius heeft echter gezegd 

dit niet meer te gaan ondersteunen. Jeroen vraagt om betrokken te worden in de mailwisseling, 
zodat hij bij Logius de juiste contactpersonen hierover kan spreken. Mogelijk maakt niet alleen 
het UWV hier gebruik van, maar ook de RVO en is het voor het gehele AS relevant. 

- Hendricus: 
- De leveranciers hebben een brief gestuurd aan Hetty Lucassen, vanuit het Petit Comité, over 

TVS. (Bij agendapunt 6 aan de orde gekomen.) 
- Tussen de architecten van Stelsel Toegang en het Stelsel eTD wordt gesproken over een Proof 

of Concept. Dit is ter sprake gekomen vanwege de inbreng voor alternatieve architectuur. 
- Vanuit het LO wordt gekeken naar bredere samenwerking dan enkel de eH leveranciers. Zo 

wordt er gedacht aan een samenwerking met Company Passport. 
- De compensatieregeling is opengesteld voor de huidige BD middelen, maar nog niet voor de 

doelgroep zonder KvK nummer (voorheen TRR genoemd). Om dit mogelijk te maken worden 
nog een aantal aanpassingen doorgevoerd. De streefdatum hiervoor is 1/3/25. 

- Het TB heeft regelmatig gevraagd om realtime inzicht in onderhoud en storingen. Hiervoor zijn 
een aantal belangrijke stappen gezet. Zo is er een tool geselecteerd die dit online beschikbaar 
kan stellen op een webpagina, per leveranciers. Er worden meldingen gegeven en berichten 
die laten weten wat er aan de hand is. Heldere en begrijpelijke communicatie is hierbij een 
belangrijk aandachtspunt. 
Via het gebruikelijke proces zullen hiervoor de nodige RFC’s langs komen in het TB. De 
streefdatum is maart/april 2025. 

 
 

 Rondvraag en afsluiting 
 

- Laura: Staat er in het AS nog iets beschreven over beroepsmatige vertegenwoordiging? Sander 
geeft aan dat het nog steeds als optioneel in het Stelsel staat. Het UWV heeft hierover vragen 
gesteld aan BZK. O.a. Rogier is hiermee bezig. Sander zal hier meer over delen zodra vragen 
beantwoord zijn en het onderwerp relevant wordt. 

- Luc: Wat is de status van de besprekingen in de Calamiteitenwerkgroep? Jeroen geeft aan dat de 
werkgroep met leveranciers en BO druk is met het opstellen van het gezamenlijke incident- en 



5 
 

calamiteiten management. Zij komen tweewekelijks bij elkaar. Het onderwerp staat op de 
voorraadagenda om te bespreken zodra de afstemming rond is. In het volgende TB kan Jeroen 
een update geven (Actie 4). Feline laat weten dat er begin 2025 een sessie wordt gepland met 
vertegenwoordigers vanuit de DV’s om specifiek de voorbereiding op communicatie rond 
calamiteiten te bespreken. Luc stuurt de gegevens van de contactpersoon door. Ook voor andere 
DV’s is het nog mogelijk om een collega voor deze sessie aan te melden (Actie 5). 

 
De voorzitter sluit de vergadering en wenst alle mooie feestdagen en een voorspoedig 2025.  
 
 
Het volgend Tactisch Beraad wordt gepland op 28 jan en is digitaal. Het daaropvolgende TB van 18 
februari wordt gepland bij Logius op kantoor. 
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